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U organizaciji Komore zdravstvenih ustanova Srbije i Državne revizorske institucije održana je 

jednodnevna edukacija 

U organizaciji Komore zdravstvenih ustanova Srbije i Državne revizorske institucije, 17 novembra 2023. godine u 

sali  Dečijeg kulturnog centra u Beogradu,  održana je jednodnevna edukacija na teme:   

• Pripremne radnje  za sastavljanje finansijskih izveštaja kod korisn 

• ika sredstava Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje i 

• Rashodi za zaposlene i nepravilnosti iz oblasti rashoda za zaposlene 

    

Oko 200 zaposlenih iz zdravstvenih ustanove iz cele Srbije učestvovalo je u ovoj edukaciji, među njima: interni 

revizori, rukovodioci ekonomsko-finansijskih službi, šefovi računovodstva i ostali koji obavljaju finansijsko-

računovodstvene poslove u ustanovama.  

 



 
 

Saradnja Komore zdravstvenih ustanova Srbije i Državne revizorske institucije je tradicionalna i uspešno 

uspostavljena još pre nekoliko godina. Saglasili smo se da postoji potreba za jednodnevnim tematskim skupovima, 

kako bi se detaljnije obradile teme koje zanimaju deo zaposlenih angažovanih na poslovima izrade finansijskih 

izveštaja kod korisnika sredstava Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje. 

 

Ovakav vid jednodnevne edukacije je već održan 10. februara ove godine, gde su učesnici iz zdravstvenih ustanova 

svojom brojnošću i prisustvom pokazali veliku zainteresovanost kao i značaj ovakvih okupljanja. 

Dr Duško Pejović, predsednik Državne revizorske institucije sa svoje strane ceni da je veoma dobro da se ovakva 

edukacija održava i to u pravom trenutku, kada je tema aktuelna a preporuke koje učesnici dobiju značajne u 

obavljanju finansijsko-računovodstvenih poslova.  

 

Osim predsednika Državne revizorske institucije i generalnog državnog revizora dr Duška Pejovića, prezentaciju je 

držao i Željko Motić, vrhovni državni revizor. 

Komora zdravstvenih ustanova Srbije zahvaljuje se predavačima iz Državne revizorske institucije, kao i svim 

učesnicima na interesovanju za edukaciju. 

Najavljujemo učešće predstavnika Državne revizorske institucije na našem predstojećem tradicionalnom 

savetovanju koje će se održati od 6 do 8 decembra u Vrnjačkoj Banji. 



 
 

 

 

Promena zakona potrebna radi povratka stomatologa u domove zdravlja 

Izmene dva zakona trebalo bi građanima da omoguće da zube popravljaju u domovima zdravlja. Resorna 

ministarka Danica Grujičić rekla je da će osiguranjem biti pokriveni i preventivni pregledi, kao i protetika. 

Govoreći o povratku stomatologa u domove zdravlja u Srbiji, ministarka zdravlja Danica Grujičić je izjavila da će 

besplatna stomatološka usluga podrazumevati preventivne preglede, popravke zuba, kao i protetiku sa novim 

tehnologijama, ali ne i ugrađivanje implanta. 

Ona je za Tanjug rekla da se mora promeniti zakon o zdravstvenoj zaštiti, zakon o osiguranju i pravilnik o bližim 

uslovima za izvođenje zdravstvene delatnosti, kako bi se stomatolozi što pre vratili u domove zdravlja. 

"O tome će odlučiti Republička stručna komisija za stomatologiju i regenerativnu medicinu, koja je formirana pre 

mesec dana, tako da ćemo zaista poslušati struku. Velika zahvalnost mojim kolegama sa stomatoloških fakulteta i 

velika zahvalnost članovima Stomatološke komore i Udruženju privatnih stomatologa, koji su podržali tu ideju", 

rekla je Grujičićeva. 

Ministarka kaže da je u planu da se i privatna stomatološka praksa uvuče u sistem, ali dodaje da je neophodno prvo 

prikupiti tačne podatke šta oni rade kako bi se imao uvid u bolesti i intervencije. 

"Lekar da ide pacijentu, a ne pacijent lekaru" 

Govoreći o dodatnim prioritetima na kojima će Ministarstvo zdravlja raditi u narednom periodu, Grujičićeva je 

navela da se trenutno radi na uvođenju 100 ambulanti po selima i kvartovima, sa ciljem da lekar ide ka pacijentu, a 

ne ide da pacijent dolazi lekaru. 



 
 

"Moramo razviti primarnu zdravstvenu zaštitu, velika molba mojim mlađim kolegama da se odluče za primarnu 

zdravstvenu zaštitu, jer moramo promeniti i način specijalizacije lekara opšte prakse. Oni moraju biti obučeni da 

rade sa ultrazvukom, sa rentgenom, moraju da budu obučeni za rad sa mašinama za biohemiju, zato što se iz kapi 

krvi može dobiti 20 analiza, kao i EKG-om", naglasila je ministarka i dodala da ukoliko se lekar opšte prakse dobro 

opremi, on može završiti 85 odsto posla. 

Prema njenim rečima, na mestima gde je veliki broj sela, a mali broj ljudi, Ministarstvo će ići na uvođenje pokretnih 

ambulanti kako bi se obišli svi stariji ljudi i kako bi im bila pružena zdravstvena pomoć. 

 

 

Lekari niškog Doma zdravlja obišli udaljena sela u Babušnici 

Lekari Doma zdravlja iz Babušnice i niške Vojne bolnice obišli su udaljena sela u opštini Babušnica i pregledali 

meštane. To su sela sa pretežno staračkim stanovništvom. Nemaju mogućnost da redovno dolaze u Babušnicu, 

kako bi se pregledali i uzeli terapiju. 

Selo Preseka je posle Berlinskog kongresa bilo poznato po tome što je nasred sela prolazila granica između Srbije i 

Bugarske. Od tada do danas u selu je ostalo pravilo da svako svakome pomaže, bez ozbzira na istorijske i političke 

prilike. Međutim, ni Preseka nije bila pošteđena ekonomske migracije, pa danas u njoj živi tek stotinak vremešnih 

meštana. Dolazak lekara za njih je, kako kažu, najvažniji događaj u selu. 

“Živim sama s jedno kutre. Ja i jedno kutre džavka pred vrata, ćerke po Babušnicu, ostali koj kude. Imam problem s 

pritisak, sa srce, imam anginu pektoris, muči me sve”, kaže Antica Marjanov. 

“Mnogo nam znači to, samo još da imamo i apoteku u Zvonci. Problem je što nemamo apoteku, pa jedan dan 

idemo da nam prepišu lekove, drugi dan idemo za Babušnicu da ih uzmemo, a nema prevoz, pa plaćamo taksi”, 

kaže ivan Dimitrijević iz sela Preseka. 

Lekare niške Vojne bolnice i Doma zdravlja iz Babušnice sačekao je veliki broj pacijenata. 



 
 

“Oni će dobiti kompletan pregled. Odradićemo svima EKG, takođe merenje šećera u krvi. Biće odrađena klasična 

aushutacija srca, pluća,merenje krvnog pritiska, popričaćemo sa svakim pacijentom, uzeti kompletnu anamnezu. Za 

teže pacijente, koji su otežano pokretni, biće organizovana kućna poseta”, objašnjava dr Nikola Novakov, lekar 

Doma zdravlja Babušnica. 

Preseka je nekada bila međa dve države. Danas je daleko i od Babušnice. Lekari su, kada dođu, blagodet, ne samo 

zbog medicinske nege koju pruže meštanima, već i zbog razgovora koji uspe da im bore razvuče u osmeh. 

 

 

Rak pluća je izlečiv, ukoliko se javite na vreme 

NOVI SAD - Na Institutu za plućne bolesti Vojvodine, od kraja 2020. godine, kada je počeo skrining ranog otkrivanja 

raka pluća, pregledano je oko četiri i po hiljade osoba u riziku, a kod 52 je otkriven karcinom pluća. Kako napominju 

u toj ustanovi, ukoliko se rak dijagnostikuje na vreme, može se operisati minimalno invazivnom metodom, kroz 

mali rez, a pacijenti se vrlo brzo vraćaju uobičajenom životu. video icon 

Da li zbog straha ili nekih drugih razloga, građani Srbije se nerado odazivaju na skrining programe raka pluća. Zato i 

ne čudi podatak da se većina pacijenata kod lekara javi kada je bolest već uzela maha i kada su šanse za 

preživljavanjem veoma male. Skrining, koji se sprovodi već treću godinu, na Institutu za plućne bolesti Vojvodine, 

spasio je mnoge živote. 

"Bez ovog skrininga preko 85 odsto karcinoma pluća koji se otkriju u Srbiji ne budu za operaciju, već moraju da idu 

na hemio ili radio terapiju", rekao je prof. dr Ivan Kuhajda, rukovodilac Klinike za grudnu hirurgiju, Institut za 

plućne bolesti Vojvodine. 

A da su otkriveni u najranijem stadijumu, napominje dr Kuhajda, mogli su biti operisani minimalno invazivnom 

procedurom, tzv. videotorakoskopskom lobektomijom, koja je pandan laparaskopskoj hirurgiji, sa gotovo 

neprimetnim rezom od tri santimetra. 



 
 

"Prednost ove intervencije u odnosu na standardnu otvorenu torakotomiju jeste da posle operacije bolnost kod tih 

pacijenata je višestruko manja, da lakše dišu, potrebno je manje lekova protiv bolova a posle 2-3 dana oni 

napuštaju bolnicu, sposobni da se vrate normalnom, svakodnevnom životu", rekao je prof. dr Kuhajda. 

Operacija, koja se u Vojvodini jedino radi na Institutu u Sremskoj Kamenici, je besplatna,odnosno, pacijenti ih 

dobijaju o trošku RFZO-a, ukoliko imaju uput. 

Rak pluća, podmukla je i najčešća maligna bolest u Srbiji, od koje godišnje premine pet hiljada ljudi. Nemojte da 

postanete deo zabrinjavajuće statistike, odazovite se na skrining. 

 

LEPA VEST: Srbija ćе prva u Evropi imati novi lеk za bolеst od kojе obolеvaju DECA 

BEOGRAD: Dirеktorka Rеpubličkog fonda za zdravstvеno osiguranjе(RFZO) Sanja Radojеvić Škodrić, izjavila jе danas 

da ćе Srbija biti prva zеmlja u Evropi koja ćе imati novu gеnеtsku tеrapiju za obolеlе od buloznе еpidеrmolizе, 

saopštilo jе Udružеnjе Dеbra. 

Na prvom Okruglom stolu u organizaciji Udružеnja Dеbra na tеmu “Bulozna еpidеrmoliza - dostupnost tеrapijе u 

Srbiji“, Radojеvić Škodrić jе rеkla da ćе to biti prvi lеk za lеčеnjе rеtkih bolеsti koji ćе biti dostupan u našoj zеmljе 

odmah nakon rеgistracijе u Amеrici, a prе rеgistracijе u Evropi. 

"Zahvaljujući ogromnoj pomoći i podršci prеdsеdnika Alеksandra Vučića, mi možеmo da napravimo vеliki iskorak 

kada jе u pitanju obеzbеđivanjе tеrapijе u vidu gеnеtskog gеla za obolеlе od buloznе еpidеrmolizе, jеr na njеgovu 

inicijativu, ta tеrapija bićе dostupna i u Srbiji, a mi ćеmo biti prva zеmlja u Evropi koja ćе imati ovu gеnеtsku 

tеrapiju", istakla jе dirеktorka RFZO. 

Kako jе rеkla, stalni rast budžеta za rеtkе bolеsti dokaz jе državnе posvеćеnosti lеčеnju rеtkih bolеsti. 



 
 

"U poslеdnjih nеkoliko godina budžеt jе višеstruko uvеćan, na 7,2 milijardе dinara u 2023. godini. Svaki rеbalans 

budžеta u poslеdnjе tri godinе sadržao jе dodatna srеdstva za lеčеnjе rеtkih bolеsti. I zato jе važno da ovaj 

kontinuitеt ulaganja u lеčеnjе rеtkih bolеsti nе smе da stanе", poručila jе Radojеvić Škodrić. 

Državni sеkrеtar u Ministarstvu za brigu o porodici i dеmografiju, Radoš Pеjović, poručio jе da jе to ministarstvo uz 

svakog obolеlog i uz članovе njihovih porodica. 

 On jе istakao da jе formiranjе posеbnе organizacionе jеdinicе za podršku i pomoć obolеlima od rеtkih bolеsti i 

njihovima porodicama vrlo važno, pošto sе životi obolеlih i njihovih porodica sastoji i iz drugih potrеba, zbog kojih 

im jе potrеbna dodatna pomoć i podrška. 

Snеžana Janošеvić, majka obolеlog dеčaka i prеdsеdnica udružеnja Dеbra, istakla da jе ovaj dan rеvolucionaran za 

dijagnozu dеcе obolеlе od buloznе еpidеrmolizе kao i za njihovе roditеljе. 

“Zahvaljujеm sе svim prisutnima i našoj državi koja nam jе omogućila da dobijеmo nadu i nе samo nadu nеgo i 

konkrеtno rеšеnjе“, rеkla jе Janušеvić. 

Bulozna еpidеrmoliza jе rеtko i najtеžе gеnеtsko oboljеnjе, kojim su primarno oštеćеni koža i sluzokoža. 

Zbog svakodnеvnog povrеđivanja i rana, dolazi do anеmijе i problеma sa rastom i razvojеm do dеformacijе šaka i 

stopala, drugih oštеćеnja organa, invalidnosti i raka kožе, što jе vodеći uzrok smrtnosti kod obolеlih. 

Dеbra jе udružеnjе kojе vеćinski činе obolеli i roditеlji. 

Cilj udružеnja jе da prikupi informacijе i raznе vrstе pomoći kao i razmеnu iskustava, kako bi sе olakšao i unaprеdio 

položaj obolеlih. 

U Srbiji trеnutno ima 39 obolеlih, a vеćina su dеca. 

 


